

Master en Études Parlementaires / Legislative Studies

Double-diplomation avec
l'Université du Luxembourg (L),
Aix-Marseille Université (F),
Université Babes-Bolyai (RO),
Université Laval (CA)



Le Master en Études Parlementaires a pour finalité de contribuer à la connaissance et à l'étude du fonctionnement des processus décisionnels et législatifs contemporains au niveau régional, national, européen et international. Le programme propose des cours et séminaires assurés par des académiques et des praticiens en science et théorie politique, droit, éthique, géographie, polytechnique et sociologie.



Organisation du programme

Le programme est organisé en quatre "concentrations". Selon la "concentration" choisie, les étudiants passent la première année (M1) dans l'une des quatre universités partenaires. La deuxième année (M2) est entièrement enseignée à l'Université du Luxembourg :



- Concentration "études législatives, politiques comparées & européennes", Université du Luxembourg (Luxembourg) ;
- Concentration "droit parlementaire et droit électoral", Aix-Marseille Université (France) ;
- Concentration "parlements, internationalisations et expériences continentales" (Asie, Afrique, etc.), Université Babes-Bolyai (Roumanie) ;
- Concentration "études législatives américaines & administration publique", Université Laval (Canada).

à partir de septembre 2021, (cheminement bi-diplômant à la Maîtrise), Université Laval (Canada).



En un coup d'oeil

- 4 semestres / 120 ECTS
- Frais d'inscription
1 500 euros / année
- Langues d'enseignement
français (75%), anglais (25%)
- Une collaboration unique avec
Assemblée Parlementaire de
la Francophonie
- Stages professionnalisant

Conditions d'admission

- Être détenteur d'un diplôme du niveau Bachelor (180 ECTS) en administration publique, en droit, en histoire politique contemporaine, en relations internationales, en philosophie, en science politique, en sciences économiques et/ou en sciences sociales.
- La maîtrise du français au niveau C1 et de l'anglais au niveau B2.
- La sélection se fera sur dossier. Un maximum de 36 étudiants par année seront acceptés au programme.

Pour toute information
complémentaire

Débouchés professionnels

- Les associations professionnelles de lobbyistes ;
- Les institutions co-législatives au niveau international, européen, national & régional ;
- Les offices d'évaluations scientifique et publique des institutions gouvernementales et parlementaires ;
- Les organisations non-gouvernementales, les syndicats, les partis et les groupes parlementaires, les think tanks et les fondations .

Master in Legislative Studies/ Études Parlementaires

Double degree with
participating universities:
University of Luxemburg (L),
Aix- Marseille University (F),
Babes-Bolyai University (RO),
Université Laval (CA)



The Master in Legislative Studies aims to contribute to further the knowledge and studies in the functioning of contemporary decision-making processes at regional, national, European and international levels. The programme consists of lectures and seminars delivered by, both, academics and practitioners, specialised in public administration, law, ethics, geography, philosophy, polytechnics, political science and sociology.



Programme overview

The programme is laid down across four Concentrations (see below). Students are to complete their first year (M1) in one of the four participating universities, based on their choice of concentration. Students are to be based at the University of Luxembourg, where the second year (M2) is to be taught.



- "Legislative studies, comparative politics and European politics", University of Luxembourg (Luxembourg)
- "Parliamentary law and electoral law", Aix-Marseille University (France)
- "Parliaments, internationalisation and continental experiences (Asia, Africa, etc.)", Babes-Bolyai University (Romania)
- "American legislative studies and public administration" *, Laval University (Canada)

* available as from September 2021



Programme at a glance

- 4 semesters / 120 ECTS
- Registration fee 1500 euros / year
- Teaching languages: French (75%) and English (25%)
- Unique collaboration with parliaments within the framework of the Parliamentary Assembly of the Francophonie
- Qualified internship opportunities

For any further information

mep.uni.lu // mep@uni.lu

Application requirements

- Candidates must have completed a bachelor's level degree (180 ECTS) in public administration, law, contemporary political history, international relations, philosophy, political science, economics or social sciences.
- Candidates must possess requisite levels of French language (C1) and English language (B2).
- Selection will be based on submitted dossiers, limited to a maximum of 36 seats per year.

Career prospects

- Professional lobbying organisations, consultancy firms.
- Co-legislative bodies at international, European, national, regional levels (parliaments, constitutional courts, courts of auditors, councils of states, ombudspersons and related parties, etc.)
- Parliamentary and governmental departments for public policy evaluation, audit firms.
- Non-governmental organisations, trade unions, political parties and parliamentary groups, think tanks and foundations.